
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Tadeusza Gruszkê

na 62. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 sierpnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci Krzysztofa Kwiatkowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Za zgod¹ Rady Miasta Rybnika Skarb Pañstwa otrzyma³ w drodze darowizny dzia³kê komunaln¹ przy

ul. J. Pi³sudskiego, któr¹ miasto Rybnik dodatkowo, kosztem 3 milionów 200 tysiêcy z³, przygotowa³o
i wyposa¿y³o w media w celu rozpoczêcia budowy przysz³ego s¹du. Codziennie obserwujê postêp prac
budowlanych, których tempo pozwala mieæ nadziejê, ¿e planowany termin oddania budynku do u¿ytku
zostanie dotrzymany.

Jednak¿e obawiam siê, ¿e sukces Rybnika w realizacji budowy s¹du staje siê podstaw¹ niepokoj¹cej
sytuacji. Od pewnego czasu dochodzi do marginalizacji Oœrodka Zamiejscowego w Rybniku S¹du Okrê-
gowego w Gliwicach, polegaj¹cej na ograniczaniu zakresu rzeczowego spraw rozpoznawanych przez
rybnicki oœrodek i przenoszeniu ich do Gliwic, nie zwa¿aj¹c przy tym na utrudnienia, jakie niesie to dla
spo³ecznoœci aglomeracji rybnickiej. By uzdrowiæ tê sytuacjê, uwa¿am, ¿e wraz z oddaniem do u¿ytku
budynku s¹du nale¿a³oby Oœrodek Zamiejscowy w Rybniku przekszta³ciæ w S¹d Okrêgowy. Przysz³y
s¹d obejmowa³by swym zasiêgiem piêæ s¹dów rejonowych: w Jastrzêbiu-Zdroju, Raciborzu, Rybniku,
Wodzis³awiu Œl¹skim i ¯orach. Mia³by te¿ zapewnion¹ kadrê s¹downicz¹, gdy¿ obecnie z Rybnika i oko-
lic do s¹du w Gliwicach doje¿d¿a jedenastu sêdziów.

Maj¹c na uwadze powy¿sze, w imieniu mieszkañców subregionu rybnickiego, Rady Miasta Rybnika
oraz w³asnym proszê Pana Ministra o podjêcie takich dzia³añ, by z dniem oddania do u¿ytku nowego
budynku s¹du móg³by w nim funkcjonowaæ S¹d Okrêgowy w Rybniku.

Z wyrazami szacunku
Tadeusz Gruszka




